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בתשפ" פורים-צו פרשת

 קם??? מתי עבד

"ובער עליה הכהן עצים בבוקר 
 בבוקר" ]ו', ה'[

סאלי זיע"א  פעם שאלו את הבבא
"זכותו ת'כון מע'נה" ]זכותו תגן 
עלינו[ מה העניין שהוא מקפיד מאוד 
על שחרית בנץ החמה???? מה 
הבעייה להתפלל יותר מאוחר, אם 

 הוא מספיק קריאת שמע בזמנה????

 120אמר להם הבבא סאלי: שאחרי 
כאשר הוא יתייצב בבית דין של 
מעלה, ישאלו אותו האם הוא קיים 

שכתב השולחן ערוך,  את ההלכות
ולפחות על ההלכה הראשונה הוא לא 
רוצה ליפול בה, וההלכה היא שיהא 
הוא מעורר השחר, דהיינו שיקום 

 לפני שהשחר עולה.

הגמרא בפסחים ]נ'ט[ לומדת 
מהמילים "בבוקר בבוקר" שכבר 
משהאיר השחר הכהנים היו מזדרזים 
להתחיל בעבודתם ומאחר שהתפילות 

התמיד, מוציא  נתקנו במקום קרבן

מכאן ה"נהר שלום" ראייה למעלת 
 ההשכמה לבית הכנסת.

הגמרא במסכת ברכות ]ח'[ מביאה 
שר' יוחנן אמר: שיש זקנים שהאריכו 
ימים בבבל וזאת מפני שהיו מקדימים 
לבוא לבית הכנסת בשחרית, 

 ומאחרים לצאת אחר ערבית.

מה העניין בזה שהשכר על ההקדמה 
ימים????  לבית הכנסת הוא אריכות

שיקבל איזה זכיה בפיס, תן לו דברים 
 אחרים למה דווקא אריכות ימים????

והתשובה היא: שכאשר אדם מקדיש 
מזמנו הפרטי ומוסיף שעות של תורה 
מהיום והלילה שלו, אומר לו הקב"ה 
אל תחשוב שהפסדת את הזמן הזה 
אלא אני אוסיף לך עוד הרבה ימים 

נסת בגלל זה, ולכן המקדים לבית הכ
 שכרו הוא אריכות ימים.

אותו רעיון הוא גם לגבי כיבוד הורים 
שהשכר על כיבוד הורים הוא אריכות 
ימים, ומדוע בחרו דווקא את השכר 
של אריכות ימים? חסר דברים 
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שאנשים צריכים חוץ מאריכות 
 ימים?????

והתשובה היא: שכאשר אדם חושב 
שאם הוא ילך ויעזור להורים שלו זה 

זמן שלו והוא יפסיד מזה, יקח לו מה
אז זהו שממש לא, ולא רק שהוא לא 
מפסיד, אלא הוא עוד מקבל אריכות 
ימים בגלל הזמן שהוא השקיע והלך 
לבקר את ההורים לדאוג לשלומם 

 הוא לא יפסיד.

ר' יהודה צדקה זצ"ל ראש ישיבת 
פורת יוסף היה מתפלא על אלו 
שקמים מאוחר לתפילת שחרית, איך 

בראש חודש "הללויה  בהלל יאמרו
הללו עבדי ה' " וכי יש עבד שקם 

 מאוחר?????

והוא היה "נאה דורש נאה מקיים" 
בבית כנסת שמש וצדקה, תמיד היו 
מתפללים שם בנץ החמה והוא מעולם 

את תפילת הנץ, תמיד  לא פיספס

שהיה בא הרב צדקה הוא היה 
הראשון חוץ מהשמש מולא נקי ז"ל, 
שתמיד היה כבר נמצא ראשון, יום 
אחד אמר הרב, אני חייב לנסות 
להקדים אותו כדי לזכות לבוא ראשון, 
וקם מוקדם בערך שעתיים לפני, והנה 

הוא רואה את השמש, שאל אותו: 

 מה אתה ��מה אתה פה מאתמול? 

 בא כזה מוקדם???

אמר לו השמש שבדרך כלל הוא בא 
בשעה יותר מאוחרת, אבל הפעם הוא 
הרגיש שיש לו נדודי שינה והוא לא 

מצליח להירדם, אז הוא אמר שהוא 
יבוא לבית הכנסת ותודה לקל לא 
חסר מה לעשות ולסדר בבית הכנסת, 
הרב צדקה ראה בכך אות משמיים 

אז שאם הוא לא הצליח להגיע לפניו 
כנראה שמגיע לשמש להיות הראשון, 
וזה מגיע לו על כך שהוא מתאמץ 

 למען המתפללים.

אם אדם היה יודע כמה גבאי בית 
הכנסת משקיעים מזמנם הפרטי, אז 
כאשר אתה בא לבית הכנסת בשבת 
חוץ מה"שבת שלום" לרב, לפי דעתי 
צריך אחרי הרב לעבור ולהגיד תודה 

בית  רבה לגבאי על כל פעילותו למען
 הכנסת, זה לא מובן מאליו.

באחד מבתי הכנסת בכל ערב שבת 
לאחר התפילה היו באים כל הציבור 
ואומרים תודה לגבאי ומפרגנים לו על 
כל פעילותו ודאגתו לציבור שיהיה 
להם טוב, היה שם אחד המתפללים 
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מהקהל שמאוד רצה את הכבוד הזה, 
ובבחירות שהיו הלך והגיש את עצמו 

הכנסת, והגבאי הקודם לגבאות בית 
אמר "וולקאם" ]ברוך הבא[ קח את 
המפתחות, אותו אחד נבחר משום 
שהוא היה המתמודד היחיד וקיבל 
את המפתחות והיה שמח שעוד מעט 
תבוא השבת, וכולם יבואו ויגידו לו 
"יישר כח" כמו שהיו אומרים לגבאי 
הראשון, אבל כשבא לבית הכנסת 
 במקום שיחייכו אליו הוא רואה

שעושים  לו פנים חמוצות ולא הבין 
מה קרה, אולי העניבה שלו לא 
מסודרת במקום??? אולי 
החליפה???? ולא היה לו הרבה זמן 

 לחשוב כיון שניגשו אליו.

אמר לעצמו, איזה יופי לגבאי השני 
היו באים רק בסוף התפילה ואלי 
באים כבר בהתחלה, איזה יופי! והוא 

ו לו מסדר את העניבה ומחכה שיגיד
תודה רבה, אבל במקום להודות לו 

וק עליו ואמרו לו: אתה התחילו לצע
 .לא מתבייש

 איפה הנייר החתוך????

 איפה המפות של שבת????

 .זגנים לא מכווניםשעוני שבת של המ

 .כל הספרים עדיין על השולחנות

 .הרצפה נראית אחרי מלחמה

לא נקיה בכלל, והעיקר אתה רצפה 
 עם עניבה!!!!!!

להם: אני לא מבין מה אתם אמר 
רוצים ממני??? ולמה לגבאי הראשון 

 אמרתם תודה, ועלי אתם צועקים?

אמרו לו: הגבאי הראשון היה בא 
מוקדם ביום שישי ודואג לתאורה 
ולמזגנים, וכן דואג שינקו את הרצפה, 
דואג שיסדרו מפות, יפנו ספרים וכו' 
הוא נמצא פה כמה שעות ביום שישי 

"יישר כח עצום", אבל ולכן מגיע לו 
אתה בא עם כולם, לא עשית כלום 
ואתה עוד רוצה שיגידו לך תודה, 

 אתה לא מתבייש????        

ואגב, ביטלו את האגרה על הפירגונים 
יכול לפרגן לשני ואין על ומהיום אתה 

 .זה אגרה

יחידות  3ועוד דבר זה לא מוגבל 
 .ללקוח

ילדים  5-וזה גם למשפחות עם פחות מ

אפשר להשתמש עם זה גם בבית  .��

ן -ג-ר-פ-גם עם השכנים והחברים, ל
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מנסיון זה רק עושה טוב ומשרה 
 אווירה חיובית.

 

 ?טוב או לא בבית טלפון

סיפרנו על הרב צדקה שאף פעם לא 
איחר את תפילת הנץ, היתה פעם 
אחת שכמעט הוא אחר את הנץ, 
סיפר הרב שיכנזי חתנו של הרב 

ב צדקה בבית צדקה זצ"ל, שאצל הר
לא היו לוקחים שום דבר של מותרות, 
ואפילו מכשיר טלפון, לא פלאפון 
אלא טלפון הוא גם לא הסכים שיהיה 
להם בבית וטען שזה מכשיר שגורם 

 לביטול תורה.

 איזה מושגים!!!!! הלוואי עלינו.

בסוף ימיו הרב צדקה חלה בליבו 
ולאחר שעבר התקף לב הסכים לאחר 

שיתקינו בביתו טלפון, שכנועים רבים 
ובאמת אחרי שהתקינו את הטלפון 
בביתו, הטלפון הראשון היה שהוא 
דיבר עם בנו בדברי תורה, סוג של 
חנוכת הבית, אם בורא עולם נתן לך 
משהו טוב אז את השימוש הראשוני 

 תקדיש בשבילו, זו התחלה טובה.

ואז יום אחד הרב שיכנזי מקבל טלפון 
לום, מדבר על הבוקר ואומר לו: ש

יהודה, ללא שום גינונים, ואומר לו: 
נתקעתי בבית הדלת עזרה  צריך אני

ואני רוצה לצאת לתפילת  לא נפתחת,
הנץ, ואני לא רוצה לפספס את 

 התפילה.

מספר הרב שיכנזי: מיד יצאתי אליו 
ושחררתי לו את הלשונית שהיתה 
תקועה, ואז לאחר כמה ימים פגש 

יהיה הרב צדקה בבנו שמאוד רצה ש
לרב טלפון ושכנע אותו על כך, והרב 
סיפר לו איך שנתקע בבוקר והתקשר 
לרב שיכנזי שיבוא ויחלץ אותו 

 ובזכותו הוא הספיק את תפילת הנץ.

הבן כשכולו זורח, אמר לאביו: הנה 
אתה רואה אבא, למה צריך טלפון, 
אם היית בלי טלפון היית מפסיד את 
הנץ, אמר לו הרב צדקה: יש לך 

אם לא היה לי טלפון, לא הייתי טעות 
 נתקע.

וכמו שמסבירים על הפסוק "הנותן 
שלג כצמר" ]תהלים קמ'ז, ט'ז[ 
שהקב"ה נותן כמות של שלג לפי 
הכמות שיש צמר, אם אין הרבה צמר 
אז יש פחות שלג, ואותו הדבר אם לא 
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היה לי טלפון בורא עולם לא היה 
 מעמיד אותי בכזו סיטואציה.  

 

 

 עסקים ימי 14ללא 

"דבר אל אהרן ואל בניו לאמר 
 זאת תורת החטאת" ]ו', י'ח[

הגמרא במסכת ברכות אומרת: 
שתפילות כנגד תמידים תיקנום, 

יש לנו  ,דהיינו היום שאין לנו קרבנות
אפשרות ליצור קשר עם בורא עולם 
דרך התפילה, ועל זה אומר הנביא 
"ונשלמה פרים שפתינו" ]הושע י'ד, 

 ג'[

ברלנדר שראה במו עיניו סיפר הרב או
זצ"ל, איך כח  יוסף אצל הרב עובדיה

התפילה מועיל מיידי וללא זמן 

 .��ימי עסקים  14המתנה, ולא 

הסיפור היה: על זוג שחיו כמו זוג 
יונים ולמה דווקא כמו זוג יונים, כיון 

. ��שכל יום אחד היה עף מהחלון 

זוג שהם היו יותר פרד מאשר זוג, כל 
משפילה אותו, והוא  היום רבו היא

משפיל אותה, והתקיים בהם כל 
דאלים גבר, והכל היה בגלל איזו 

, וכמה שניסו להשכין שמחלת נפש 
שלום ביניהם לא הצליחו, וכך הם היו 
ממשיכים לריב עד שלא היה מנוס 
אלא שכל אחד יפנה לכיוון אחר 

 ויחפש את מזלו. 

אותו אדם לפני שעשה את הצעד 
וא יעלה לרב הסופי הזה אמר שה

עובדיה לבקש את ברכתו וכאשר 
הרב עובדיה זצ"ל שמע את המקרה, 
הוא הוריד את משקפיו והזיל כמה 
דמעות, כפשוטו מזבח מוריד עליו 

 דמעות, ובירך אותו שיצליח.

מספר הרב אוברלנדר איך שהוא יצא 
מהרב העניינים התחילו להסתדר 
בצורה מסחררת וכל הסיבה לעצבים 

ת הפסיקה ונעלמה ולכל ההתנהגו
כלא היתה, ואותם בני זוג מרגע לפני 
שנפרדו, חזרו לחיות באהבה, אחווה, 

 שלום ורעות.

וסיים, שהוא ראה בחוש איך שגדול 
בישראל מתפלל על תלמידו אין שום 

 ימי המתנה...
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... לא רק מאחורי אדם גדול
 סטיקר

פנה  הרב זילברשטיין שליט"א
לרופאים בשאלה על נער שנולד 
אילם, ולפתע אחרי כמה שנים התחיל 
לדבר ללא שום תרופות ללא שום 

רופאים והכל בעזרת הכוונתו של 
 בורא עולם הרופא כל בשר.

שאל אותם: האם יש הסבר רפואי 
 לכזו תופעה????

אמר לו אחד הרופאים שההסבר 
היחיד הוא הפסוק "ויפתח ה' את פי 
האתון" ]במדבר כ'ב, כ'ח[ שזה 

 משהו ניסי שבורא עולם עשה.

אתה צודק  הרב זילברשטיין אמר לו:
איך זה  בא תשמע הסבר מדהיםו

 על פי החזון איש. קורה,

החזון איש אמר שלפעמים רואים 
בחור בישיבה שיש לו ראש כרוב ולא 

ין כלום, ולפתע פתאום אחרי כמה מב
שנים פתאום נפתח לו הראש ומתחיל 
להבין את הכל בצורה נפלאה, מה 

 ההסבר???????

התשובה היא: שיש איזו סבתא מלפני 
כמה דורות, שהתפללה שהנכדים 

שלה יצליחו ויהיו צדיקים, לא תמיד 
רואים את התוצאות באופן מיידי, 

 לפעמים זה אחרי תקופה. 

המקרים ישנה ישועה  בהרבה מן
שכדי לקבל אותה צריך מכסה 
מסויימת של תפילות, ורק עכשיו 
התמלאה כמות התפילות, ופתאום 

 הכל משתנה.

אמר לו: זה אותו הסיפור עם הנער 
האילם שפתאום התחיל לדבר מכוח 
התפילות שהתפללו עליו בדורות 
הקודמים, אתה רואה שפתאום הוא 

 מצליח, פתאום הוא מדבר.

, רואים מכאן שלפעמים גם אם ואגב
יש בחור שבישיבה לא כל כך הולך 
לו, אל תבהל וכבר תחשוב על 
יציאה... משום שבהרבה מן המקרים 
עם עוד קצת תפילות וכל התמונה 

 יכולה להשתנות.

לרב שטיינמן זצ"ל שלחו שאלה על 

אברך שלא מרגיש שממצה את עצמו 
בכולל, האם יצא ויחפש לו עבודה או 

 בכולל????שישאר 

וענה להם הרב: שישאר בכולל, כיון 
שאם ישאר בדרך כלל הוא יתפוס את 

עצמו, מה שאין כן אם הוא יצא  
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לשוק העבודה, שאין לו סיכוי לשוב 
ולחזור לעולם, יש שחוזרים אבל זה 

 נדיר.

סיפרתי את הסיפור הזה עם הרב 
שטיינמן וניגש אלי אברך, ואמר לי: 

ן מה אין לך מושג כמה שזה נכו
 שהרב שטיינמן זצ"ל אמר.

וסיפר לי על עצמו שהוא הרגיש 
ו, שהוא לא כל כך ממצה את עצמ
 .ורצה לצאת מהכולל וללכת לעבוד

אך אשתו אמרה לו שלא יצא ואם 
בורא עולם רוצה לשלוח לו כסף, לא 
חסרות לו דרכים בשביל לעשות את 
זה, וברגע שישאר בכולל יהיה לו 

א מרגיש סייעתא דשמיא וגם אם הו
שהוא לא ממצה את עצמו, אבל זה 
שומר עליו שלא יהיה חשוף לכל 
פיתויי הרחוב, ועצם זה שהוא נמצא 

 עם חברה טובה זה משפיע עליו.

והוא שמע לעצת אשתו, ונשאר 
ללמוד בכולל והיום הוא עושה כל 

בדרשו,  ,בהלכה,חודש כמה מבחנים
בעיון ההלכה, עיון הפרשה, אין לו 

מוכן לקנות זמן  שניה זמן והוא

להוסיף עוד כמה שעות  ��מאנשים 

 הקיימות. 24ל 

אתה שומע כזה סיפור ואתה מבין 
מדוע הרב שטיינמן זצ"ל אמר 
להשאר בכולל אפילו שמרגיש שלא 
ממצה את עצמו, ]ואגב זה נדיר 
למצוא אברך שלא ממצה את עצמו, 
בדרך כלל תמיד מוצאים מסגרת 
 שמתאימה להם, יש הרבה סגנונות

 עיון, הלכה, ב"ה[.

אם פעם חשבנו שהמשפט "מאחורי 
כל אדם גדול עומדת אשה גדולה" 
שייך לסטיקר ישן, שייך לתקופות של 
פעם, רואים כאן שזה משהו אמיתי 
 שאשה חכמה יכולה לנווט את בעלה.

 המושקעים השתתפתי באחד הסיומים
על סדר מועד וחילקו שם לכל 
 משתתף שיקח לאשה עוגה ועוד מגנט

שהיה רשום עליו את הסיפור הבא 
שמראה את עוצמתה של האשה 

 בניהול הבית.

סיפר ראש ישיבה שנסע עם אשתו 
ברכב בדרכם נכנסו לתחנת דלק 
לתדלק, ופתאום הוא רואה את אשתו 
שהיא מחווירה, שאל אותה: מה 
קרה? והאם היא מרגישה טוב? אמרה 
לו: אתה רואה את המתדלק הזה, אני 

תור בחורה הוא היה נפגשתי איתו ב
בחור טוב, וחשבתי שאם הייתי 
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מתחתנת איתו היום במקום להיות 
אשתו של ראש ישיבה הייתי אשתו 
של מתדלק, ואמנם בכל עבודה 
שאדם צריך אין בזה בזיון, אבל עדיין 
יש הבדל בין אשה של ראש ישיבה 

 לבין אשה של מתדלק.

אמר לה ראש הישיבה: אם את היית 
לא היה מתדלק,  נשואה אליו הוא

 הוא היה היום ראש ישיבה!!!!!

וזה מה שאמר ר' עקיבא לתלמידיו 
 שלי ושלכם שלה הוא, הכל בזכותה.

על אשה כזו אמר שלמה המלך: 
"חכמות נשים בנתה ביתה ואוולת 

 בידיה תהרסנו" ]משלי י'ד, א'[.

 

 סוג של מראה

"במקום אשר תשחט העולה 
 תשחט החטאת" ]ו', י'ח[

שהתורה מדגישה שזה  מה העניין
המקום ששוחטים את העולה, תגיד 
ששוחטים בצפון מה העניין לספר לי 

 מה עוד נשחט שם????

אומרת התורה: הרי עולה באה גם 
בנדבה, יכול להיות אדם צדיק 
שרוצה להקריב עולה, ואם אדם 

 מביא עולה אשריו ואשרי חלקו.

בקרבן חטאת הסיפור הוא שונה, 
פר על חטא, מכיון שחטאת באה לכ

ואם ישחטו אותה במקום מיוחד אז 
יהיו בושות לאותו אדם שהביא את 
הקרבן והתורה חסה עליו, ואומרת לו 
אין לך מה לדאוג שיהיו לך פדיחות, 
כיון שבאותו מקום ששוחטים את 
החטאת לשם מגיעים גם קרבנות של 
עולה ואף אחד לא אמור לדעת 
שהקרבן שלך בא בגלל החטא, כמובן 

חוץ מהכהנים שהם חייבים שזה 
לדעת על מה הקרבן כדי לדעת איך 

 לטפל בו.

אים איך שהתורה חושבת על רו
 היה לו הרגשה טובה.החוטא שת

גם אנחנו עם קצת מחשבה יכולים 
 לגרום לשני להרגיש טוב.

סיפר ראש ישיבה שלצורך דאגה 
לישיבה שלו הלך הלך להתרים 
בחו"ל, והגיע לבניין של אחד מאנשי 

קים שנמצאים ברשימת העשירים העס
 הגדולים של העולם,
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]יש מחקר שאומר שמעל סכום מסוים 
זה כבר לא משנה כמה יש לך אם 
יותר או פחות, לך לא יהיה הבדל 

או לנכדים של הנכדים  ,אולי לנכדים
אולי להם יהיה הבדל, אבל לעשיר 
עצמו זה לא ישנה אם החשבון בנק 

ע שלו מורכב משמונה ספרות או מתש
ספרות, כיון שאי אפשר לאכול 
פעמיים ארוחת צהריים, וגם אי אפשר 

 לישון על שתי מיטות[

וכשנכנס לבניין שלו הוא ראה דבר 
שהיה נראה יפה ומוזר, כל קומת 
הכניסה מעוצבת הכל ממראות משהו 
מוגזם, וגם במדרגות הכל מצופה 
במראות ענק כשכל פסיעה שאתה 
עושה אתה רואה את עצמך בכמה 

ראות במקביל וגם כשהגיע לקומה מ
של משרד העשיר הכל היה מצופה 

מראות, משהו לא נורמטיבי ב
 .לחלוטין

דיבר איתו על מה ראש הישיבה 
שהיה צריך לדבר איתו, ואחר כך 
אמר לו אם לא אכפת לך, תסביר לי 
מה העניין של כל המראות בקומת 
הכניסה וראיתי כניסה לאולמות שיש 

בכזו הגזמה, מה מראות, אבל לא 
 העניין?????

אמר לו מי שבא לכאן בדרך כלל בא 
כדי לעשות ביזנס וכשבן אדם בא 
לעשות איתי ביזנס אם הוא במצב 
רוח טוב, אני מרוויח מזה, מה שאני 
צריך זה לגרום שהוא יהיה במצב רוח 
טוב, ולכן הדבר שהאדם הכי אוהב 
לראות זה את עצמו, לכן שמתי הרבה 

ראה את עצמו הרבה מראות כדי שי
פעמים לפני שהוא מגיע אלי, ואז 
מצב רוחו יהיה מרומם ואז יפתח את 

 הכיס כמו שצריך...

שגם בין בני  שמעתי בשם הרב לסרי
זוג אפשר להשתמש עם הנתון הזה, 
ואמר שאשה שרוצה לבקש משהו 
מבעלה לא תבקש ממנו ישר שהוא 
בא מהכולל/מהעבודה, אלא קודם כל 
תיתן לו לאכול איזה מרק ח'רירה, 
תדאג שישתה איזה משהו חם, יאכל 
משהו טוב וינוח קצת ואז זה עת רצון 
כמו ביום פורים שכל הפושט יד 

ם לו, אותו דבר אחרי שהוא נותני
"רגוע" כל מה שתבקש ממנו הוא 

 יתן לה.

אמר ר' משה חדש שלא תמיד יש 
לאדם מראה, אבל אנחנו יכולים 
להיות המראה שלו ולהגיד לו כמה 
הוא טוב, כמה הוא מיוחד, כמה 
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שהוא נראה טוב אלו מילים שרק 
יכולות לעשות טוב ולשמח את השני, 

ודי, אשרי ואשרי מי שזוכה לשמח יה
מי שזוכה לשמח את בניו של 

 הקב"ה.

 

נאום מה קרה אחרי 
 ?הקיבוצים

 "אם על תודה יקריבנו" ]ז', י'ב[

: מדוע התורה ראיתי ששואלים
הביאה את קרבן תודה כאן בפרשת 
צו ביחד עם הקרבנות של הכהנים, 
ולא הביאה אותו ביחד עם הקרבנות 

 של ישראל שבפרשת ויקרא???

הבדל בין קרבן תודה : שיש התשובהו
שהכהנים מביאים שזה לא רק 
כשהיה קרוב לצרה וניצל, אלא גם 
כשהכל טוב הוא יכול להביא קרבן 

 תודה.

לעומתו ישראל מביא קרבן תודה רק 
כשהיה במצב של סכנה גדולה, 
והסימן לחייבים הודאה הוא "כל 
החיים יודוך סלה" חיים זה ראשי 

לה סורין=חויבוש=אסיר, חתיבות של ,
דבר=סכנת מוות מם=סכנת  טביעה, י

 ברעב ובצמא.

ורק במקרים מעין אלו ישראל מביא 
קרבן תודה, לכן לא מנו אותו ביחד 
עם קרבנות ישראל כדי לא לאחל 
לישראל שיצטרך להביא את 

 הקרבנות.

כיון שאפילו אם הוא ניצל ולא קרה 
לו כלום, אבל עצם זה שאתה נמצא 

חררים ליד... זה טראומה שלא משת
ממנה בקלות, אדם של"ע ול"ע היה 
בתאונה יש הרבה מראות שחוזרים 
אליו, ולכן התורה הביאה לך את 
קרבן תודה עם קרבנות הכהנים שהם 

 מביאים להודות על הקיים.

ראיתי ביאור יפה, מדוע כתוב "וכל 
 החיים" ולא "וכל המאושרים"????

כיון שצריך קודם כל להודות על 
כל הדברים  החיים, להודות על

 שנראים כמובנים מאליהם.

יש סטיקר שאומר "קמת בבוקר תגיד 
 תודה כל השאר זה בונוס"

אם אדם יודע להעריך את כל השפע 
שבורא עולם משפיע עליו ונותן לו, 
הרי שזה עצמו גורם שימשיכו 
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להשפיע עליו ולתת לו, משום שהוא 
לא "ת'מעה" ]כפוי טובה[ ויודע 

 להודות.

ם ]השפנים[ של הרב נאום הקיבוצי
שך היה בכותרות וגרר בעקבותיו 
אלפי תגובות עד אז לא היה מי שיעז 
לשים את הדברים על השולחן, אבל 
הרב שך זצ"ל בעוצמה אדירה נתן 

 בני הקיבוציםלהם תוכחה אדירה, ו
לא ויתרו לו, הם באו אוטובוס שלם 
להתעמת איתו וקבלו רשות לעלות 

 .אליו, הם באו עם רוח קרבית

ואז אחרי שישבו נכנס הרב שך, 
ושאל אותם: אכלתם ארוחת 

 בוקר????

הם אמרו לעצמם בטח הוא רוצה 
לשחד אותנו  אמרו לו כולם 

 במקהלה: אכלנו.

 וברכתם????? שאל.

הם היו המומים מהשאלה, ושאלו 
 מה?????

אמר להם הרב שך: הרי אתם לא 
בראתם את האדמה, ולא אתם 
השבתם את הרוחות, לא אתם 

הזרחתם את השמש, ולא אתם 
הורדתם גשמים, אלא בורא עולם 
עשה את כל זה בשבילכם, אכלתם, 

 האם אמרתם לו תודה?????

המשיך הרב שך ואמר להם אתם 
באתם להתווכח אם אתם יהודים או 

אברהם אבינו לא, אבל הרבה לפני כן 
לימד את הערבים שבאו אליו לברך, 

 לא כיהודים אלא סתם כבני אדם.

בן אדם נורמלי אומר תודה על מה 
שעשו בשבילו, ולפני שנדון אם אתם 
יהודים, תענו לי האם אתם נוהגים 

 כבני אדם???

 אכלתם!!! בירכתם???

 הם היו בהלם.

להודות זה משהו שגם בלי יהדות 
 צריך לעשות.

 

 ה עליועביר

סיפר אבי מורי שליט"א: על עשיר 
קמצן שהיה מגיע להתפלל רק 
בשבתות וימים טובים, ובימות החול 
לא היו רואים אותו, כמו שיש יהודים 
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של יום כיפור אתה רואה אותו מיום 
כיפור ליום כיפור, אז יש כאלה שרק 
בשבת, והעשיר שבסיפור היה אחד 
מאותם שבאים רק בשבתות וימים 

 טובים.

שאל אותו הרב: מדוע אתה לא מגיע 
 לבית כנסת גם בימות החול????

אמר לרב: שאין לו תפילין, 
מה?????? איך אתה יושב בשקט 
שאתה מפספס כזו מצוה שעליה 
נאמר, שמי שלא מניח תפילין הוא 
בכלל פושעי ישראל בגופן, ואמרו 
עליהם בגמרא שגיהנום כלה והם 

 אינם כלים.

תגבר על נבהל האיש והחליט לה
על עדה מסויימת  ,הקמצנות שלו

אמרו שהם לא קמצנים, אלא הם 
התקמצנו פעם אחת ומאז הם עקשנים 

😜. 

ואמר לרב שהוא רוצה להתחיל 

להניח תפילין ושהרב יקנה לו, כמה 
זה עולה???? אמר לו הרב: תפילין 

שקל,  2500כשרות עולות 
שקל זה יקר אני  2500מה?????? 

אנסה להשיג יותר זול, אין בעייה 
אמר לו הרב, העיקר שתקנה והכי 

חשוב שצריך שהסופר יהיה ירא 
שמיים ושתהיה לו תעודה כיון 

שוק בזה לצערנו מוצף במזוזות שה
ותפילין שיכולים לכתוב גויים בשביל 
כמה פרוטות או שתוך כדי שומעים 
רדיו וכ'ו... וזה משפיע על כשרות 
המזוזה ואדם חושב שהוא מניח 
תפילין כשרות, אבל הוא בכלל מניח 

 "דמוי תפילין".

לפעמים אתה יכול לראות אנשים 
שמחפשים זול ולכן עושים שטויות 
וקונים ממקומות מפוקפקים ואתה לא 
יודע מי הסוחר, מה הוא רואה ומה 
הוא שומע צריך לדעת שבדברים 
האלה הקדושה של הסופר מאוד 

 חשובה!!! זה לא סתם הידור.

ולא צריך להיבהל מהיקר, כיון 
שלהיות יהודי עולה יקר וצריך 
להתרגל לרעיון ולהבין שיש לשלם 

עולם על מצוות ולא קרה כלום, בורא 
נותן לך מיליונים לא יקרה לך כלום 
אם תחזיר לו קצת מן הקצת ממה 

 שהוא מביא לך.

 ויש עוד דבר שזול שווה זול.

והנה אותו אדם בא למחרת לתפילה 
והראה לרב את התפילין שקנה 
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שקל, אמר לו הרב: זה  400-במחיר 
מוזר מאוד מכיון שרק ההוצאות של 
הקלף וכל המסביב זה כבר המחיר 

 ,ה, ותוסיף לזה עוד את העבודההז
הבתים, ולכן זה נראה המחיר של את ו

שעשו כאן איזה רמאות, ואם הן לא 
כשרות לא רק שאתה לא מקיים 
מצוה, אלא כל הברכות שלך לבטלה, 

 שזה עבירה חמורה בפני עצמה.

אמר אותו אדם לרב: אני מה אכפת 
לי העבירה על זה שמכר לי, הוא יתן 

 את הדין על כך.

ייך הרב ושאל: מה תרוויח אם גם ח
הוא יענש על העבירה? אבל אתה 
מפסיד שאתה לא מניח תפילין, 

 ומברך ברכות לבטלה.

אבל העשיר הקמצן נשאר בשלו, אם 
הוא רימה אותי העוון עליו אני לא 
אשם, הרב ראה שאין עם מי לדבר 
והוא לא רואה שום צד שני והוא לא 

בר הפסיק לד לכןהיה מוכן לשמוע, ו
איתו על זה, כיון שיש גמרא שאומרת 
"כשם שמצווה לומר דבר הנשמע כך 
מצווה שלא לומר דבר שלא נשמע" 

 ]יבמות ס'ה[.

יום אחד הרב רואה אותו עצוב, אמר 
לו: מה קרה???? אמר לרב: רימו 
אותי, בא סוחר ומכר לי אבן יקרה 
ושילמתי עליה טבין ותקילין ומתברר 

יקרה, אלא שזה אבן זכוכית ולא אבן 
זכוכית יפה, והסוחר נעלם כאילו 

 בלעתו האדמה.

אמר לו הרב: אם זה מזוייף, למה 
קנית את זה? אמר לו: היה איזה 
מומחה שהטעה אותי שהאבן היא 
טובה ולכן קניתי, אמר לו הרב: אז 
למה אתה עצוב? אם הוא אמר לך 

 שזה אבן טובה עבירה עליו.

אותו אדם התעצבן, ואמר: מה זה 
ר לי אם עבירה עליו, אני נשארתי עוז

כאן בלי אבן ובלי כסף, אמר לו הרב: 
אין לך מה להתרגז, הרי אתה בעצמך 
אמרת שכל עוד שהמוכר העיד על 
כשרותן לא אכפת לך כי העבירה 
עליו, אז גם כאן מה אתה מתעצבן? 

 העבירה עליו.

אבל זה שונה בכל מה שקשור 
לרוחניות כאן אנחנו סולחים, כאן 

נו מעבירים, אך אם זה קשור אנח
לגשמיות אנחנו לא מוותרים ורוצים 
את המהודר שיהיה הדגם האחרון, 
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אבל אם זה לבית כנסת, לתורה אנחנו 
אומרים: לא נורא, גם המנורות 
הישנות האלה הם טובות, חבל 
להחליף, אבל לבית הוא לא יעיז 

 להציע את זה.

 

 

 מזוודת הכסף ששידכה

"א סיפור מהרב הביא אבי מורי שליט
זילברשטין: על שידוך בין שתי 
משפחות, משפחה ירושלמית 
שמסתפקת במועט עם משפחה בני 
ברקית עשירה, מי שמכיר את שתי 
המשפחות לא מבין מה הקשר 

 ביניהם????

והאמת, שמי שיודע שבורא עולם 
מנהל את העניינים אין לו שום 

 שאלות.

הסיפור הוא על הבחור שעמד בתחנה 
וראה איזה תיק שהיה נראה כחשוד, 
ומיד התרחק מהתחנה ונזכר שלפני 
כמה דקות התיק הזה לא היה בתחנה, 
ובדקות האחרונות עברו כאן רק 
יהודים שומרי תורה ומצוות, זאת 

אומרת שמישהו מהנוכחים שכח אותו 

 .תיקכאן וחבל שיפוצצו לו את ה

הוא לקח את התיק לבית שלו, ואמר 
שהוא יעשה השבת אבידה, וכשפתח 
ראה שם חבילות של שטרות ירוקים 
מאות דולרים היו מסודרים שם והיה 

 שם סכום מאוד גבוה.

הם תלו פתקים בכל השכונה וליד 
תחנת האוטובוס אחרי כמה שעות 
הגיע יהודי חרדי מבני ברק, ואמר 

ר שאת המזוודה הזו הוא היה אמו
להעביר לקבלן עבור הדירה שהם קנו 

שנמצאת בשידוכים, לבת שלהם 
אלא , מצא לא הואשהאבא אמר לו 

מצא והוא תפס יוזמה לקחת הבן שלו 

 את זה ולהכריז על השבת אבידה.

אחרי שבועיים אותו בני ברקי עם 
המזוודה של הדולרים, דופק שוב על 
הדלת, וכשראה אותו שוב, אמר לו: 

תי לאשתי על הבן תשמע אני סיפר
שלך שמצא את המזוודה והיא הלכה 
וביררה, והבנו שהוא בחור משכמו 
ומעלה, בחור מצויין, ואני רוצה 
להציע לך את הבת שלנו שהיא 

 כלילת המעלות.
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קבעו להם פגישה שגררה עוד פגישה 
עד שנשברה צלחת, והמזוודה עם 
הכסף שהלכה לקבלן על קניית 

 ליו...הדירה לבת, בסוף זה הגיע א

ממעשה טוב לא מפסידים והכי חשוב 
למדנו עוד פרק בהשגחתו של בורא 
עולם שתי משפחות שהשדכן הכי 
רמאי לא היה מצליח לשדך ביניהם, 
אבל כשבורא עולם החליט משהו אז 

 זה יקרה השאלה באיזו דרך.

😜😜😜 

 פורים

 מכרה זהב מלייקווד

לפני מספר שנים התפרסם מכתב 
 ".לייקוודמכתב בשם "המ

הכותב מספר שיש לו מכרה זהב, 
והוא רוצה לשתף אחרים בסיפורו, 
וכך הוא מספר על עצמו, הוא ורעייתו 
התמודדו במשך שנים רבות בנסיון 
לא פשוט בכלל, הם לא זכו לילדים, 

ונוסף על כך הם התמודדו עם בעייה 
 .ותית שהוא ממש סבל ממנהבריא

ולפני כמה שנים כאשר התקרבו ימי 
פורים הוא עיין בספר "סגולות ה

ישראל" באות פ' שמדובר שם על 
פורים, שישנה סגולה לקום מוקדם 
ביום הפורים ולהתפלל על כל 
הישועות שצריכים, כגון: בנים, 
בריאות, פרנסה וכל הישועות 
שצריכים להן, כיון שביום הזה ישנה 
עת רצון רצינית, וכל העולמות 

"ל: שרויים בשמחה, ועל זה אמרו חז
 כל הפושט יד נותנים לו.

וממשיך לספר: שככל שהוא חיפש 
יותר בספרים הוא גילה שיש פה 
רגעים שאם הוא ואשתו ינצלו אותם 
היטב זה יכול לשנות להם את כל 
החיים, ואז הוא ישב עם אשתו והם 
החליטו לנצל את יום הפורים, הם 
קמו מוקדם שעתיים לפני הנץ וישבו 

עם דמעות, וקראו את כל התהילים 
וסיימו לקרוא אותם עוד לפני 
התפילה, ואז הוא הלך להתפלל בנץ 
ולאחר התפילה הם עוד ישבו 
והתפללו. ולבסוף עד ליל הסדר הם 
התבשרו בבשורות טובות שאין להם 
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שום בעיה רפואית ושבעזרת השם הם 
 יזכו לפרי בטן.

ולכן הוא רואה צורך לשתף את 
 הציבור בעוצמה הזו.

שלכן ביום הזה שהוא  יש שמביאים
כל כך חשוב יצר הרע מנסה לאבד 
לנו את הראש, ולא לתת לנו 

 להתעסק בעיקר.

 

 בלאק לייבל או גולד לייבל

מסופר על הבעל שם טוב ששלח את 
תלמידיו שהיו צריכים ישועה לבקש 
ברכה מאדם הנמצא בכפר מרוחק, 
הם נסעו לכפר לא עם סוסים אלא עם 

כוח סוס"...  וכשהגיעו תלמידי  4"
הבעש"ט לכפר, הם שאלו: איפה גר 

 רב שלמה כהן?

מיד ברגע שאנשי המקום שמעו את 
השם שלו, הם נפלו והתגלגלו מצחוק 
וחזרו אחריהם "רב" אמרתם, איזה 
רב ואיזה בטיך, הוא כל היום שתוי... 
כשאתם שותים נס קפה על הבוקר 
הוא שותה בלאק לייבל, אבל אם 

הרב הבעש"ט אמר אז לא שואלים 
שאלות, ואמרו להם לא שאלנו אתכם 
אם הוא רב, אלא שאלנו איפה הוא 

 גר?????

אנשי הכפר הראו להם איפה מתגורר 
 וי.הרב השת

וכאשר הגיעו לביתו הבינו שכל מה 
שהם רואים זה תמונת אילוסטרציה 

 שלמצולם אין קשר לכתבה.

מה זה שיכור, כולו מגולגל כמו 

עם לשון בחוץ, אבל אם  ��א'הבל 

הרב אמר הם יודעים שהרב לא סתם 
שלח אותם, ובאו אליו ובקשו ממנו 
ברכה, אמר להם: אני? חה, חה, חה 

כדי שהוא פותח  אני רב? וצוחק תוך
עוד בקבוק, אמרו לו: תברך אותנו 
ונביא לך גולד לייבל זה משהו משובח 
יותר ממה שאתה שותה, אמר להם: 
אם זה גולד יש על מה לדבר, 
וכשהביאו לו את הבקבוק, הוא ברך 
אותם, ובאמת כל הברכות שברך 
אותם התקבלו והדברים הסתדרו 

 מצוין.

הלכו התלמידים לבעש"ט, ושאלו 
ותו: מה הסיפור עם הרב השתוי??? א

 ועוד הברכות שלו מתקיימות?????
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סיפר להם הבעש"ט: שאותו אדם 
הלך עם סכום כסף גדול שהוא חסך 
הרבה זמן משום שרצה לקנות משהו 
שהוא חלם עליו הרבה זמן, ואת סכום 
הכסף הזה הוא חסך במשך שנים 

 .טובות

בדרכו הוא עבר באיזה כפר, ושמע 

אנשים ושאל: מה  שם צעקות של
זה??? אמרו לו, שהמשפחה הזו היו 
חייבים כסף לפריץ, וכיון שלא היה 
להם מאיפה לשלם, הוא השליך 

לבור ושמה הם גוועים מרעב  אותם
 .ומצמא

איך ששמע את זה הלך לפריץ ושאל 
אותו: כמה הוא החוב של המשפחה 
הזו? ענה לו הפריץ ואמר סכום אגדי, 

שהוא חסך סכום ענק בשווי הסכום 
במשך שנים, אבל הוא לא נבהל ומיד 
הוציא את כל הכסף שהיה ברשותו 
ונתן אותו לפריץ  כדי שישחרר את 

 המשפחה הזו.

הפריץ היה המום שיש מישהו שמוכן 
לשלם במקומם, אבל לא היה משנה 
לו העיקר ששילמו לו והוא שיחרר 
אותם, באותו רגע נהיה רעש גדול 

איזו בשמיים איזו מסירות!!!! 

מצווה!!!!!! והחליטו שנותנים לו 
מתנה שכל ברכה שהוא יברך 
תתקיים, אבל כזה דבר הוא יכול 
לעשות עם זה הרבה דברים טובים 
ופחות טובים, זהו כח לא רגיל ולכן 
החליטו לתת לו שיהיה שתוי וכך הוא 
לא יהיה מפוקס ולא ישתמש בזה, 
ולכן שתפסתם אותו בין בקבוק 

 לבקבוק הרווחתם.

אותו דבר בפורים, קיבלנו יום גדול 
שכל הבקשות שמבקשים בו נענות, 
וכל התפילות שמתפללים בו נענות, 
כי כל הפושט יד נותנים לו, וזה כח 
עצום שהבקשות מתקיימות, לכן 
אמרו חז"ל: "חייב איניש לבסומי 
בפוריא..." שעל ידי השיכרות לא 
יוכל לנצל את הכוח המיוחד הזה כמו 

 שצריך.

אנחנו צריכים לדעת שזה זמן  אבל
מאוד מסוגל ולא כדאי לבזבז אותו 
על שטויות. ]כמובן שלעזור בבית זה 
לא נקרא שטויות[ ולהתפלל ולבקש 
על כל העניינים שצריכים ישראל עד 

 ביאת משיחנו.
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 3לבחור להשתנות ב  מה גרם
 שנים האחרונות

אחת הסגולות החזקות זה לקרוא ביום 
הפורים את כל ספר התהילים, זה 
יוצא בערך כשעתיים עד כשעתיים 
וחצי ]רצוף[, אבל זה שווה מכיון 

אדם צריך בריאות, אז הזמן כשש
שהוא צריך לתזז בין הרופאים הוא 
הרבה יותר גדול וזה בלי לדבר על 
ההוצאות הכספיות הנלוות 

וכן ו"הס'דערס" ]כאב ראש[ 
בשידוכים, כאב הראש גדל כאשר 
הזיווג מתעכב, זהו צער גדול, ולכן כל 
מי שיש לו שכל בקודקודו או מי 

יידע לנצל  ��שחושב שיש לו שכל 

זמנים כאלה ובכך הוא חוסך מעצמו 
 הרבה.

סיפור מדהים ששמעתי מפי הרב 
אלקריף: בחורה שהיתה תקועה 

 בשידוכים במשך הרבה זמן והיא 

גולה הזו, ותפסה יוזמה שמעה על הס
וקמה מוקדם ביום הפורים וסיימה את 
כל ספר התהילים והתפללה שכבר 
תמצא את זיווגה הטוב ותתחתן, והנה 
היא היתה בטוחה שאוטוטו הוא יבוא, 

אבל הוא לא בא כנראה היה תקוע 

 .��בפקק 

עברה שנה שלימה והגיע שוב יום 
הפורים וגם הפעם היא לא ויתרה, 

של פגישות, אחרי שנה ואחרי שנה 
של הצעות רבות שלא יצאו לפועל, 
הרבה עוגמת נפש היא שוב קמה 
מוקדם וקראה את כל ספר התהילים 
והתפללה ושוב חיכתה... אבל 
הישועה לא הגיעה והחברות שלה 
שאלו אותה עשית את הסגולה של 
יום הפורים???? אמרה להם שהיא 
עשתה כבר פעמיים וזה לא עבד, 

תבדקי אם זה לא עבד  אמרו לה אז
אולי צריך להחליף את הבטריות של 

וחיזקו אותה שאין כזה , ��הסגולה 

דבר תפילות שהולכות לריק ובמיוחד 
של יום הפורים וגם אם היא לא רואה 
את זה מיד, שתדע שזה פועל וזה 

 משהו מציאותי. 

וגם בשנה השלישית היא לא 
התייאשה כמו שאומרים העולם "אין 

לם כלל" ועוד פעם  קמה ייאוש בעו
מוקדם וקראה את כל ספר התהילים 
עם תפילות מעומק הלב, וביקשה 
מבורא עולם שזהו, זהו אין לה יותר 

 כוחות היא רוצה ישועה בקרוב.



 

 יט

 תשפ"ב פורים-צופרשת  לקולך                                 מקשיבים

אחרי שלשה חודשים היא סגרה וורט 
ואח"כ אירוסין חתונה ב"ה אחרי 
כמה חודשים שהם נשואים אומר לה 

ים בעלה את יודעת לפני שלש שנ
הייתי "חנטריש"  גדול, ובפורים 
הרגשתי דחיפה רצינית להתחבר יותר 
לרוחניות ולעזוב את השטויות ואת 

 החברים הלא טובים.

]סבתא שלי ריקה כהן ע"ה היתה 
צדיקה גדולה וחכמה והיו לה 
משפטים שעל כל משפט אתה יכול 
לכתוב ספר שלם והיא תמיד היתה 
אומרת חברות=עבירות דהיינו צריך 
להיזהר מאוד מחברות לבדוק טוב עם 
מי להתחבר ולא כל מי שנראה צדיק 

 הוא באמת כזה...[

ובמהלך השנה הוא התחזק, ובפורים 
של השנה השניה הוא הרגיש עוד 
דחיפה רוחנית לא מוסברת וממש 
התעלה ברוחניות, ובשנה השלישית 
בכלל הוא הגיע לרמה ממש רצינית, 

תן לאחר מספר חודשים הוא התחואז 
היא שאלה אותו: מתי חלו , איתה

 השינויים? ענה לה: בפורים.

למה מה היה בפורים???? למה לא 
 לפני או אחרי???

אמר לה: את האמת שאני גם שאלתי 
את עצמי למה כל ההתקדמות של 
השנים האחרונות היתה בפורים, למה 
דווקא בעת הזו היתה הדחיפה 
הרצינית, אבל לא היה לי הסבר 

ראה עיצומו של יום, ואמרתי שכנ
 דהיינו עצם היום הוא הגורם.

אמרה לו: עכשיו אתה תשמע את 
ההסבר האמיתי למה דווקא בפורים, 
ולמה דווקא לפני שלש שנים ולא 
יותר, ואז סיפרה לו שהיא כבר במשך 

שנים אומרת את כל ספר התהילים  3
ביום הפורים והיא חשבה שזה לא 
עובד, אבל מסתבר שזה עשה ועוד 

יך וכל פעם שאני הייתי מסיימת את א
התהילים אתה היית מתקדם רציני 
ברוחניות עד שהיית מוכן לרמה 
שרציתי והתפללתי, ולכן זה לקח זמן 

 3התהילים רק לפני ואני התחלתי עם 
 .שנים ולא יותר

הוא היה המום וגם היא... שניהם ראו 
איך בורא עולם מסובב הכל בצורה 
מדהימה שרק מלך מלכי המלכים 
יכול לכוון ולתכנן, וכן על עוצמת 

רים ואם התפילה שקיימת ביום הפו
 .רוצים כדאי ושווה להתאמץ

שיתמלאו כל  לכם ולכל בני ביתכם ��פורים שמח  ידידנולכל 

 מערכת הגיליון. ליבכם לטובה ולברכהמשאלות 



 

 

 

 גיליון זה מוקדש לרפואה והצלחה:

 

 
 לאה בת חסידה חסיבה תחי'

 

  
 אבי מורי

 ר' שלום בן עישה שליט"א 

 

  
 אימי מורתי

 דינה בת ריקה תחי' 

 

 
הרה"ג רפאל אדרי מו"ח 

 שליט"א
 הצדיק מרעננה

 

  
 הסבתא  

עישה בת סולטנה תחי'

 

  
 ר' רחמים בן ריקה הי"ו

 

 
 ר' רפאל ישראל בן מזל הי"ו

 

  
  לינוי בת שירה תחי'

 

  
 הילד

 בן לינוי הי"ומאיר הראל 

 

 
 להצלחת

 

  
 מזל בת רחל תחי'

 

   
 לרפואת

   

 גיליון זה מוקדש לע"נ הנפטרים

 

 הרבנית חמותי
 חסידה חסיבה בת סוליקה

 שליט"אלבית הרב אדרי ע"ה 

 

 הסבא 
 ז"ל מרדכי ב"ר שמחהר' 

 לבית פרץ 

 

 הסבא 
פינחס אליהו בר שמחה ר' 

 ז"ל לבית כהן

 

 הסבתא
  ריקה בת עזיזה ע"ה

 לבית כהן

 

   
 אורן בן רחל רשל ז"לר' 

 

 הצדיק מרעננה 
ר' יצחק הכהן בן זלאטא 

 זיע"א אסתר
  לבית הוברמן

  
 

 יהודה סעדיה בר פריחה ז"ל
 לבית ארואס

 
 

  
 אייר בת מרגלית ע"ה

 לבית שריקי
 

  
 דוד בן רוזה ז"ל

 לבית זוהר
 



 
 

 
 

 מי שבירך אבותינו הקדושים אברהם יצחק ויעקב
 הוא יברך את

 "עמודי התווך"
 המחזיקים ותומכים בהוצאת הגיליון לשבוע זה

 

 

 

 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 ,ה' ישמרם ויחייהם, וישמור להם בני משפחותיהם הנעימים
 ,יצליחם במעשי ידיהם ובפרנסתם

 ולברכה, ליבם לטובהימלא האל כל משאלות 
 ,וזכות התורה תהיה מגן וצינה בעדם

 וכן יהי רצון ונאמר אמן.

 הורי היקרים

 הי"ו שלום ודינה פרץהרב 

 הי"ו פרץ ושירה ר' ישראל
 

 הי"ואפללו  מנחם ומזל    
 

 כהן הי"ו ר' פינחס ולינוי

 איתמר ואסתר אילוז הי"ו
 



 
 

 
 

 
 בשורה משמחת

 לאור בקשת רביםובסייעתא דשמיא 

 עלה בידינו לפתוח קו טלפון ישיר

 לשיעורי הרב שליט"א
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 הבוקרהשיעורים נמסרים מידי יום ביומו בשעות 

 

 


